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س�ام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق ش�م�اره 88498440 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.

  به تيرهاي چراغ برق فرسوده رسيدگي كنيد
محم�دي – ته�ران: برخ��ي از تيرهاي چ��راغ برق از بتن مس��لح 
ساخته شده كه در گذر زمان فرسوده ش��ده يا لامپ روشنايي آن در 
ميان ش��اخه هاي درختان پنهان شده اس��ت. چرا اداره برق نسبت به 
مقاوم سازي و رها سازي اين چراغ ها اقدام نمي كند تا شهروندان بتوانند 

از روشنايي آن استفاده كنند. 

  حمايت از توليدكنندگان گوشي هاي همراه در داخل كشور 
كتابي – تهران: بهتر اس��ت به جاي جمع آوري گوش��ي هاي همراه 
باكيفيت از بازار صنعتگران و توليدكنندگان داخلي را حمايت كنيد تا 
بتوانند در يك رقابت سالم گوشي هايي با كارايي بالا توليد كنند تا هم 
صرفه جويي اقتصادي صورت بگيرد و ه��م امكان ارائه خدمات پس از 

فروش فراهم شود. 

»آیمود« نيامده رفت 
توقف بي سر و صداي داروي ايراني ايدز به دليل فقدان بودجه

دارويي ايراني براي كابوس قرن يعني ايدز؛ اين 
خبري بود كه سال 85 رسانه اي شد و »آيمود« 
به عنوان داروي ايراني با منشأ گياهي توانست 
در كاهش عوارض بيماران مبتا به ايدز نقش 
مهمي ايفا كند اما به گفت�ه رئيس مركز ملي 
پيشگيري از ايدز در ايران فعاً توليد اين دارو 
متوقف شده چون بودجه كافي ندارند. اين در 
حالي است كه اين دارو تقويت كننده سيستم 
ايمني ب�دن اس�ت و در زمان مص�رف، بيمار 
راضي است و اثربخش�ي خوبي داشته است. 
»آيم��ود« دارويي با منش��أ گياهي اس��ت. اين 
دارو بعد از 90 روز مصرف، سيس��تم ايمني بدن 
مبتلايان را تقويت مي كند و تا دو سال پس از قطع 
مصرف، ميزان سلول هاي دفاعي بدن را بالا نگه 
مي دارد. اين دارو هرچند درمان قطعي براي ايدز 
نيس��ت اما بنا به تأكيد مينو محرز، رئيس مركز 
تحقيقات ايدز كش��ور مطالع��ات باليني آن آثار 
مطلوبي را نشان داده است. با وجود اين دو، سه 
سالي است كه توليد داروي آيمود متوقف شده 
است. محرز درباره سرنوش��ت اين داروي ايراني 

مي گويد: اكنون اين دارو توليد نمي ش��ود و بايد 
بودجه برايش تعيين ش��ود. هنوز آيمود مصوب 
وزارت بهداشت نشده اما از سال ها پيش بودجه 
توليد آن توسط دفتر فناوري رياست جمهوري 
پرداخت و حمايت مي شد اما حدود دو تا سه سال 

است كه توليد اين دارو متوقف شده است. 
  نوزاداني كه با ايدز به دنيا مي آيند

نخستين مورد ابتلا به ايدز سال 65 در كشورمان 
اتفاق افتاد. اين مورد كودكي مبتلا به هموفيلي 
بود كه با اس��تفاده از فرآورده ه��اي خوني آلوده 
فرانس��وي به اين بيم��اري دچار ش��د. حالا اما 
براس��اس آمار دانش��گاه هاي علوم پزش��كي و 
خدمات بهداش��تي درماني، 29 هزار و 414 نفر 
افراد مبتلا به HIV/AIDS در كشور شناسايي 
شده اند كه 88درصد آنان را مردان و 12 درصد را 

زنان تشكيل مي دهند. 
تاكنون 6 هزار و 990 نفر مبتلا به ايدز شناسايي 
شده و 6هزار و 202 نفر از افراد مبتلا به اچ آي وي 
فوت كرده اند. ب��ه گفته محرز يك��ي از راه هاي 
انتقال ايدز، انتق��ال از مادر به نوزاد اس��ت. اگر 

بيماري فرد بيمار تش��خيص داده ش��ود، نوزاد 
گرفتار نمي شود اما متأس��فانه چون اين مادران 
آزمايش��ي نمي دهند، ايدز را به كودكان ش��ان 
منتق��ل مي كنن��د و ديگر نمي توان براي ش��ان 
كاري كرد و اين نوزادان با ايدز به دنيا مي آيند و 
در بدو تولد راهي براي كنترل ايدز وجود ندارد. 
اين درحالي است كه متأسفانه ايدز با شير دادن 
شدت پيدا مي كند. وي تصريح مي كند:  ما براي 
بيماري ايدز مراكز درماني در سراسر كشور داريم 
و افراد را رايگان تحت درم��ان قرار مي دهيم اما 
مهم اين اس��ت كه مادر بيمار خ��ودش مراجعه 
كند تا بيماري اش تشخيص داده شود. متأسفانه 
اين مادران به دليل رفتارهاي پرخطر جنسي و 
اعتياد، به ايدز مبتلا مي شوند و به همين دليل به 
مراكز درماني مراجعه نمي كنند و پس از زايمان 
مجبور مي شوند نوزاد بيمار خود را در خيابان ها و 

بيمارستان ها رها كنند. 
  مكانيسم اثر آيمود

داروي آيم��ود با تم��ام ح��رف و حديث هايي كه 
پس از معرفي در س��ال 85 به دنبال خود داشت 

و هر چند درمان ايدز نبود ام��ا بنا به تأكيد رئيس 
مركز تحقيق��ات ايدز، دارويي مؤث��ر براي كنترل 
اين بيماري به ش��مار مي آمد و با توجه به افزايش 
جمعيت مبتلايان به اين بيماري مي توانست مؤثر 
باشد. محرز درباره مكانيس��م اثر اين دارو اينگونه 
توضي��ح مي ده��د: آيم��ود داروي تعديل كننده 
سيس��تم ايمني، دارويي گياهي است كه در سال 
1384 از سوي پژوهشگران كش��ور ساخته و در 
اسفند 1385 رونمايي ش��د. اين دارو در آلمان و 
اتريش ثبت شده است. بنا به تأكيد وي، اين دارو 
براي بيماران مبتلا به ايدز مصرف مي شود و تا كنون 
از مطالع��ات باليني دارو نتايج مطلوبي به دس��ت 
آمده است. محرز مي افزايد: بيماري HIV)ايدز( 
روي سيستم ايمني تأثير مي گذارد، به گونه اي كه 
موجب فلج شدن سيستم ايمني در بدن مي شود. 
در نتيجه سيس��تم ايمني بدن اي��ن بيماران در 
مواجهه با عفونت ها از كار مي افتد و با س��اده ترين 
عفونت ها و ميكروب ها بيمار مي شوند و در نهايت 
جان خود را از دس��ت مي دهند. داروي آيمود در 
مراحل مطالعات باليني موفق بود و سيستم ايمني 
بيماران نيز ارتقا مي يافت اما اين دارو تاكنون وارد 
پروتكل هاي وزارت بهداشت نشده و هنوز به طور 

گسترده وارد بازار نشده است. 
  آيمود نيامده، رفت 

رئيس مركز تحقيقات ايدز مي افزايد:  نكته مهم تر 
درباره اين دارو اين است كه از سال 1385 به اين 
پروژه بودجه داده نش��د و در دوره اي كل بودجه 
قطع مي ش��ود، براي همين اين مطالعات ناقص 
ماند، در حالي كه قرار بود اين دارو از سوي وزارت 
بهداش��ت به صورت رايگان در اختي��ار بيماران 
نيازمند قراربگيرد اما وزارت بهداش��ت، درمان 
و آموزش پزش��كي، دارو را خريداري و حمايت 
نكرد و شركت توليد كننده  دارو هم توليد آيمود 
را از اولويت خود خارج ك��رد. حتي با تغيير دوز 
دارو قرار بود در درم��ان بيماري هاي ديگر مثل 
رماتيسم هم استفاده ش��ود كه كل پروژه ناتمام 
ماند و كس��ي به سرنوش��ت پروژه اهميت نداد. 
كارآزمايي هاي بالين��ي داروي آيمود به صورت 
خوراكي يكي از اين پروژه ها ب��ود. نوع خوراكي 
اين دارو چند سالي اس��ت كه توليد شده است و 
در حال حاضر روي بيماران به صورت آزمايشي 
استفاده مي شود و در آينده مي تواند جايگزين نوع 
تزريقي اين دارو شود. آيمود روي سيستم حياتي 
و ايمني بدن بسيار مؤثر عمل كرده و بيمار را از 
مرحله خطرناك ايدز خارج مي كند. دستيابي به 
اين دارو بيش از پنج س��ال به طول انجاميد. به 
گفته محققان، اين دارو براي كنترل بيماري ايدز 
مصرف مي شود نه درمان قطعي آن ولي برخلاف 
نتيجه خوب و موفقيت آميز آن با تأس��ف پروژه 
نيمه تمام ماند و متوقف ش��د و هن��وز در دولت 
يازدهم هم مشكلات بودجه اي به دليل مشكلات 

مالي خود دولت برطرف نشده است. 

صرف نظر از عبارات پرطمطراقي كه اين چند هفته از سوي مسئولان 
دولت��ي در لغو نظارت ني��روي انتظامي بر برگزاري كنس��رت ها گفته 
ش��ده و در ادامه آن تخطئه اقدام قانوني نيروي انتظامي در دستور كار 
»فرهنگي«ه��ا و »ضدفرهنگي«ها قرار گرفته، نكات��ي چند به لحاظ 

حقوقي و اجتماعي در اطراف اين موضوع در خور توجه است:
1- نيروي انتظامي، بي ش��ك يكي از بازوهاي اجرايي دولت است. اين 
نيرو، بر خلاف سپاه پاسداران و ارتش، وابستگي خاص و قرابت معنادار 
و پرمنطقي با ق��وه مجريه دارد. وظايف اين نيرو ه��م به موجب قانون 

مشخص شده و سال هاست در حال اجرا شدن است. 
 وزارت كشور، سرپل ارتباطي نيروي انتظامي با ساير اركان دولت است. 
اگر وزارت فرهنگ و ارشاد اس��لامي نقدي بر عملكرد نيروي انتظامي 
دارد، اين نق��د مي تواند و بايد از طريق وزير كش��ور به نيروي انتظامي 
منتقل شود. سخنراني عليه اقدام قانوني نيروي انتظامي توسط اركان 
و افراد وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي و حتي شخص وزير فرهنگ، در 
حالي كه غالباً همه روزه وزير فرهنگ در هيئ��ت دولت همجوار وزير 
كش��ور جلوس مي نمايند، كمي عجيب مي نمايد، ظاهراً هدف از زير 
سؤال بردن اقدام قانوني نيروي انتظامي و رسانه اي كردن آن را بايد در 

جاي ديگري جست. 
2- به لحاظ قانوني، نيروي انتظامي ضابط عام قوه قضائيه محس��وب 
مي شود. يكي از وظايف ضابط، اجراي دس��تورات مقام قضايي است. 
دادستان در هر شهرستاني به عنوان مدعي العموم و كسي كه از حقوق 
عامه جامعه حمايت مي كن��د، وظايف متع��ددي در حفظ فرهنگ و 
اخلاقيات جامعه دارد كه در جاي ج��اي قوانين متعدد به اين وظايف 

اشاره شده است. 
يكي از وظايف دادس��تان،  حفظ نظم فرهنگي و امنيت اخلاقي حوزه 
قضايي خود است. براي اين منظور نيز دادستان اختيارات مبسوطي به 
موجب قانون دارد. به فرض، اگر دادس��تان محلي بيم آن را بدهد كه با 
برگزاري يك مراسم نظير اجراي كنسرت، نمايش تئاتر، اكران فيلم و... 
امنيت آن محل، اعم از امنيت سياسي، قومي، فرهنگي و مواردي از اين 

دس��ت، به هم بخورد، مي تواند پيش از برگزاري اين مراسم، به نيروي 
انتظامي دستور جلوگيري از برگزار شدن آن را بدهد، حتي اگر مراسم 

مزبور قبلًا مجوزهاي لازم را از مراجع ذي ربط اخذ نموده باشد. 
نيروي انتظامي به عنوان ضابط قوه قضائيه، حق تخطي از دستور مقام 
قضايي را نداش��ته و در فرض گفته شده بايس��تي با تمهيداتي مانع از 

برگزاري اجراي كنسرت، نمايش تئاتر و اكران فيلم شود. 
3- علي جنتي چندي پيش و پس از لغو برگزاري )و نه لغو مجوز( يك 
كنس��رت آن هم با نظر مقامات قضايي، خبري از مصوبه هيئت دولت 
را رس��انه اي كرد كه طبق آن وظايف نيروي انتظامي در مواردي چون 
برگزاري كنسرت ها به »بررس��ي موضوع از نظر ترافيكي« و »بررسي 
به لحاظ انتظامي« فروكاس��ته شده اس��ت. در اين باره نيز چند نكته 

قابل ذكر است:
اولاً، مصوبه هيئت دولت نمي تواند ناقض قانون باشد. مصوبات هيئت 
وزيران، تنها ش��يوه هاي اجراي��ي قوانين مصوب را معي��ن مي كنند و 
نمي توانند قانون جديدي را پي بريزند. همان طور كه گفته شد، طبق 
قانون، پيشگيري از جرم بر عهده قوه قضائيه است كه اين مهم از طريق 

نيروي انتظامي اجرايي مي شود. 
اين مصوبه هيئت دول��ت از آنجا كه صراحتاً بر خ��لاف قوانين عادي و 
همچنين قانون اساسي است، ضمانت اجرايي نداشته، براي قوه قضائيه 
ملاك عمل نيس��ت، نيروي انتظامي به آن عمل نخواهد كرد و ديوان 

عدالت اداري هم مي تواند نقض آن را در دستور كار خود قرار دهد. 
ثانياً، سهم وزارت ارشاد در مواردي چون نشر كتب و برگزاري كنسرت ها 
و تئاترها، صرفاً بررسي محتواي خواهان نشر يا اجرا و ارائه مجوز به آن 
محتواست. وزارت ارشاد در اجراي همين يك وظيفه خود درمانده است 
و نمي تواند به خوبي از عهده آن برآيد به نحوي كه در سه سال گذشته 
چندين كت��اب گمراه كننده به چاپ رس��يده كه ضم��ن آن نهادهاي 
رسمي و حاكميتي نظام مان به سخره گرفته شده اند و در برخي ديگر از 
كتب پايه هاي اخلاقي جامعه مورد هجمه قرار گرفته است يا اينكه به 
كنسرت ها و تئاترهايي مجوز محتوايي داده شده كه در آن حداقل هاي 

اخلاقي – اسلامي هم رعايت نشده است. ذكر تك تك اين موارد مثنوي 
هفتاد من كاغذي خواهد شد كه از موضوع اين يادداشت خارج است. 
وقتي وزارت فرهنگ نمي تواند همين يك وظيفه خود را به خوبي انجام 

دهد، منطقاً نبايد راجع به وظايف ساير نهادها اظهارنظر بنمايد. 
ثالثاً، موضع گيري وزير فرهنگ و ساير دس��ت اندركاران دولتي حوزه 
فرهنگ )!( اين شائبه را در اذهان ايجاد كرده كه گويي بدشان نمي آيد 
ولنگاري فرهنگي در جامعه به نمايش گذارده شود. كسي كه تنها يك 
بار به يك كنسرت ساده رفته باشد، به رأي العين حذف و هتك بديهيات 
اسلامي را ديده اس��ت،  از كش��ف حجاب هاي علني و بي پروا گرفته تا 

رقص مختلط و... 
اصرار وزارت فرهنگ بر ح��ذف نظارت نيروي انتظام��ي بر اين قبيل 
برنامه ها اگر به معناي بسط چنين بي اخلاقي ها و ولنگاري هايي نيست، 
پس چيست؟ مگر نيروي انتظامي جز حراس��ت از اسلام و امنيت كار 
ديگري انجام مي دهد؟ اساس��اً مگر تا به حال اجراي چند كنس��رت با 
اقدام قانوني نيروي انتظامي لغو شده است، جز تعداد انگشت شماري؟ 
دليل هجمه س��اختاري به اقدام قانوني نيروي انتظامي را در كجا بايد 

جست و جو كرد؟ 
وزير محترم فرهنگ حتماً از بي اخلاقي ها و بي فرهنگي هاي مراسمي 
نظير كنس��رت ها مطلع اند، چرا اي��ن همه اصرار بر به حاش��يه راندن 
نيروي انتظامي در نظارت دارند؟ ك��ه مبادا خاطر برخي هنرمندنما ها 
و هنردوست نما ها مكدر ش��ود؟ هنر، كش��ف حجاب و رقص مختلط 
است كه وزير خود را مأمور به حمايت از آن مي داند و نيروي انتظامي 
را در برخورد با آن محكوم مي نمايد؟ اگر اين موارد در كنس��رت ها رخ 
نمي دهد، پس ابايي هم از نظارت نبايد داشت و اگر رخ مي دهد كه البته 

نظارت و برخورد لازم است. 
پرمبرهن است كه نيروي انتظامي به كار قانوني خود همچون گذشته 
ادامه خواهد داد. ، چه دولت متني براي محدود كردن اين نهاد خدوم را 
از تصويب بگذراند و چه نگذراند. قوانين مأموريت هاي ناجا را مشخص 

مي كنند، نه اظهارنظرهاي شخصي و جناحي. 

»بيفرهنگي«وزارتفرهنگدرماجرايكنسرتها

رويان»يوزايراني«راشبیهسازیمیكند
     رئيس كميته حمل و نقل و ترافيك شوراي اسلامي شهر تهران گفت: 
دريافت كرايه اضافي از مس��افر به دليل روش��ن كردن كولر تخلف است.  
محسن س��رخو اخذ كرايه بيش��تر بابت روش��ن كردن كولر در تاكسي را 
خلاف قانون دانست و گفت: بايد راننده تاكسي سيستم سرمايش خود را 
در اختيار مسافران قرار دهد و موظف است در فصل گرما يا سرما، سيستم 
گرمايش و سرمايش خودرو را به شكل مطلوب و بنا به درخواست مسافران، 

در اختيارشان قرار دهد. 
سرخو افزود: اگر احياناً راننده تاكسي به علت روشن كردن كولر تخطي از 
نرخ كند و مبلغي را مازاد دريافت كند، شهروندان مي توانند شكايت خود را 

از طريق سامانه 1888 و 13۷ ثبت كنند.
     معاون امور ش��هرداري هاي س��ازمان ش��هرداري ها و دهياري هاي 
كشورگفت: بررس��ي لايحه مديريت ش��هري در كارگروه هاي تخصصي 
شش گانه كميسيون خاص امور كلانشهر تهران و ساير كلانشهرهاي دولت 
به پايان رسيد و اين لايحه به زودي در كميته فرعي اين كميسيون بررسي 
مي شود. علي نوذرپور افزود:اين لايحه پس از آن در كميسيون اصلي خاص 
امور كلانشهر تهران و ساير كلانشهرهاي دولت به رياست وزير كشور و با 
حضور وزرا و معاونان رئيس جمهوري، رئيس شوراي عالي استان ها، رئيس 
شوراي شهر و شهردار تهران بررسي و پيش بيني مي شود كه لايحه ياد شده 

در اواخر امسال تقديم مجلس شوراي اسلامي شود. 
      نخس��تين همايش چهره هاي نامي صنعت و اقتصاد كشور با رويكرد 
برندهاي مس��ئوليت پذير اجتماعي با حض��ور مقامات دولت��ي و فعالان 

اقتصادي در مركز اسناد و كتابخانه ملي برگزار شد. 
الهام امين زاده، دس��تيار ويژه رئيس جمهور در امور حقوق ش��هروندي، 
در نخس��تين همايش چهره هاي نامي صنعت و اقتصاد كشور با اشاره به 
نقش برندها در پويايي اقتصاد كشور اظهار كرد: چنانچه يك برند بخواهد 
منفعت طلبي هم داشته باشد بايد به پيرامون و نوع نياز مردم احترام بگذارد 

تا حداقل نيم قرن بتواند به عنوان يك واحد صنعتي برتر معرفي شود. 
همچنين مهدي چمران، رئيس شوراي اسلامي شهر تهران، تحقق اقتصاد 
مقاومتي و منوي��ات مقام معظم رهبري را به مس��ئوليت پذيري صاحبان 
صنعت مرتبط دانس��ت و اذعان كرد: قطعاً مس��ئوليت پذيري يك چهره 
صنعتي مي تواند سبب تحقق اقتصاد مقاومتي شود و نيازهاي جامعه امروز 

را به نحو احسن پاسخ دهد. 
     معاون امور اجتماع��ي و فرهنگي منطقه 10 از اج��راي طرح ازدواج 
آسان با ارائه تخفيف اس��تفاده از مراكز برگزاري مراس��م جشن خبر داد.  
علي تيرگر گفت: طرح ازدواج آسان در اداره خدمات اجتماعي شهرداري 
منطقه اجرا مي شود و طي اين طرح زوج هاي جوان مي توانند به اداره رفاه 
و مش��اركت هاي اجتماعي مراجعه كنند و از تخفيف هاي ويژه سالن هاي 
برگزاري مراسم ازدواج بهره مند شوند. وي افزود: زوج هاي جوان مي توانند 
براي كسب آگاهي بيشتر با تلفن 96019585 تماس بگيرند تا آنها را براي 
دريافت تسهيلات و چگونگي برپايي مراس��م كم خرج و آسان راهنمايي 

كنيم. 
      داروي بيماري هپاتيتC به دست متخصصان داخلي توليد شد. اين 
دارو كه به شكل قرص خوراكي و از س��وي داروسازي دكتر عبيدي توليد 
شده، با نام تجاري »سوفيرا« از ش��هريور ماه وارد بازار مي شود. سيدمؤيد 
علويان، رئيس شبكه هپاتيت ايران با اشاره به اينكه در تشخيص و درمان 
بيماري هپاتيت در منطقه در جايگاه اول هستيم، گفت: اثربخشي دارويي 
كه به تازگي توليد شده است، بالاي 90 درصد است اما ما به دنبال درمان 
98 درصدي هستيم تا بتوانيم به تعهدمان به مردم، وزارت بهداشت، بيمه ها 
و سازمان بهداشت جهاني عمل كنيم و تا س��ال 1410، اين بيماري را در 
ايران ريش��ه كن كنيم. در اين راستا، پارس��ال 4 هزار و 500 نفر را درمان 
كرديم، امسال ۷هزار تن،  سال آينده 10 هزار و دو سال بعد، 20 هزار نفر 

را درمان خواهيم كرد. 

معاون تربيت بدني آموزش و پرورش:

۲1 درصد دانش آموزان چاق هستند
مع�اون تربي�ت بدن�ي و س�امت آم�وزش و پ�رورش از 
اضاف�ه وزن و چاق�ي ۲1 درص�د دانش آم�وزان خب�ر داد.

مهرزاد حميدي، معاون تربيت بدني و سلامت وزارت آموزش و پرورش 
با اشاره به گزارش��ي از اقدامات بخش تربيت بدني آموزش و پرورش 
اظهار داشت: س��ند تحول بنيادين آموزش و پرورش را به عنوان يك 
سند بالادستي در نظر داريم تا تمام مفاهيم اين سند را خوب و عميق 

درك كنيم. 
وي در خصوص كانون هاي ورزش��ي نيز گفت: 3 هزار مكان ورزش��ي 
داريم كه آموزش رشته هاي مختلف را در اين مكان پيگيري شده و يك 
ميليون و 500 هزار دانش آموز تحت پوشش اين كانون ها قرار خواهند 
گرفت.  حميدي با اش��اره به تحقيقي كه در سال 91 انجام شده است، 
گفت: 21 درصد مجموع دانش آموزان داراي اضافه وزن و چاقي هستند 
و هنوز آمار مربوط به س��ال 94 استخراج نشده اس��ت، اما در مجموع، 
كم تحركي، افزايش وزن، فش��ار خون بالا و بيماري هاي قلبي و عروقي 
مربوط به چاقي است.  وي گفت: تمام فعاليت هاي سه ساله كه در تربيت 
بدني اجرا شده و گسترش يافته، برپايه هفت اولويت كاري است كه از 
جمله آنها مي توان به برنامه محوري، مدرسه محوري، عدالت محوري، 

كيفيت محوري و علم محوري اشاره كرد. 
 وي افزود: بايد تحرك را در بين دانش آموزان افزايش دهيم و به سمت 
حركت هاي فراگير، مشاركتي و مدرسه محور برويم، زيرا امروز خانه ها 
كوچك است و در خيابان ها اجازه ورزش و بازي براي بچه ها وجود ندارد.  
معاون تربيت بدني و سلامت وزارت آموزش و پرورش با اشاره به تجهيز 
مدارس كشور براي مهر امسال گفت: براي آماده سازي مدارس در مهر 
95، 8 ميليارد تومان به استان ها ابلاغ شده اس��ت و سازمان مديريت 
اعتبار مربوط به تجهيزات ورزش��ي مناسب س��ه پايه اول، دوم و سوم 

ابتدايي را آماده كرده است. 

 هم اندیشي نقش نخبگان جوان 
در اقتصاد مقاومتي برگزار مي شود 

دبير كميته »نقش نخبگان ف�ردا در اقتصاد مقاومتي« از برگزاري 
نخستين هم انديشي نقش نخبگان جوان در اقتصاد مقاومتي خبر داد. 
دكتر كمال اكبري با بيان اينكه نخبگان بايد مورد حمايت قرار گيرند و از 
طرح ها و نظريات آنها براي توسعه استان ها و كشور استفاده شود، اظهار 
كرد: مشاركت دادن نخبگان در حل مسائل كشوري و ارتباط مناسب و 
علمي با نهادهاي ديگر از اهداف مهم اين هم انديشي ها است تا نخبگان 
و مس��تعدين منتخب داراي طرح و ايده به همايش منتخبان در ش��هر 

مازندران دعوت شوند.
  رئيس كميس��يون هاي زير ساخت هاي فرهنگي س��تاد اجرايي سازي 
سند راهبردي كش��ور در امور نخبگان خاطرنشان كرد: تمامي نخبگان 
و دارن��دگان طرح و ايده در ح��وزه نقش نخب��گان در اقتصاد مقاومتي 
مي توانند در هم انديش��ي هاي بنياد براي توجيه بيش��تر و ارسال اثر در 

رقابت شركت داشته باشند. 
 وي تصريح كرد: در همايش مازندران طرح هاي برگزيده استاني مورد 
ارزيابي قرار گرفته و از ميان تمامي طرح ها آثار برتر انتخاب مي شوند و 
افراد برتر به همايش تهران در مهرماه 95 راه مي يابند.  دبير كميته نقش 
نخبگان فردا در اقتصاد مقاومتي يادآور شد: نخبگان و مستعدين داراي 
ايده هاي برتر در هماي��ش مازندران ضمن درياف��ت جوايز به نهادهاي 
دولتي براي حمايت از طرح هاي ش��ان معرفي مي شوند و طرح هايي كه 
مورد حمايت نهادها قرار نگيرند، به طور مستقيم از سوي بنياد نخبگان 

استاني حمايت مي شوند. 

وزیر حرفش را پس گرفت
 از قديم گفته اند ح��رف تا از دهان بيرون نيامده بنده توس��ت و وقتي 
بيرون آمد تو بنده آني؛ با وجود اين برخي مسئولان كشورمان از جمله 
وزير بهداش��ت اين اواخر آنقدر ذهنش مشغول دفاع از هم صنفانش و 
رفع و رجوع اتفاقات عجيب و غريب و تخلفات متعددي اس��ت كه در 
حوزه پزشكي رخ مي دهد كه ديگر چندان به معناي جملاتي كه به كار 
مي برد، توجهي ندارد. البته وقتي پزشكي چند ده عمل جراحي براي 
كار گذاشتن پروتز در بدن بيمار انجام مي دهد و بعدها معلوم مي شد 
پروتزي در كار نبوده و فقط بدن بيمار باز و بسته شده يا دندانپزشكي 
به خاطر ترس كودك شش ساله به او سيلي مي زند و دهها مورد ديگر از 
قصور و تخلفات در حوزه كاري وزارت بهداشت رخ مي دهد،  آقاي وزير 
حق دارد به گونه اي در صدد توجيه اتفاقات و بزرگ نمايي اقدامات برآيد. 
نمونه اي از اين توجيه و بزرگنمايي ها همين ماجراي زايمان كف زمين 
است كه حسابي براي آقاي وزير دردسرساز شده و صفحه اينستاگرام 
آقاي هاشمي پر شده از كامنت هايي كه به اين ادبيات آقاي وزير اعتراض 
دارند و معتقدند وي بر تمامي زحماتي كه در دوره هاي گذش��ته براي 
ارتقاي سلامت جامعه و تجهيز بيمارس��تان ها و مراكز درماني صورت 
گرفته چشم بس��ته و فقط اقدامات دولت يازدهم به چشمش مي آيد. 
خلاصه واكنش هاي مردم و همچنين برخي  مسئولان دولت هاي قبلي 
به اين همه خود بزرگ بيني و ديگ��ران كوچك بيني آقاي وزير موجب 
شد روابط عمومي وزارت بهداشت روز گذشته ادبيات دكتر سيد حسن 
قاضي زاده هاشمي را اصلاح كند و درباره زايمان كف زمين توضيحاتي 
بدهد. در اين توضيحات آمده است :  استان البرز پنجمين شهر كشور از 
نظر جمعيت و دومين شهر از نظر مهاجرت پذيري و جوان ترين شهر از 
نظر سرعت گسترش است كه به دليل فقدان زيرساخت هاي مراقبت 
باليني كافي، وضعيت غير قابل قبولي را پيش روي مردم آن س��امان 

نهاده است. 
در ادامه اين مطلب آمده است: در سخنان روز گذشته وزير بهداشت در 
سفر به استان البرز به تأثير كاستي هاي موجود در اين استان كه ريشه 
در تمامي ادوار گذشته دارد كه حتي بخش عمده اي از آن ميراث دوره 
ستم شاهي بوده است به طور عموم اشاره شده است بدون اينكه به دوره 

خاصي اشاره يا اين مشكل به دولت ديگري منتسب شود.
 وزير بهداشت هميش��ه در ادبيات خود از تلاش هاي صورت گرفته در 
نظام سلامت بدون توجه به گرايش سياسي دولت ها تقدير مي كنند و 
هميشه خواستار نگاه ويژه مسئولان به حوزه سلامت براي رفع مشكلات 

و كاستي هاي تاريخي اين بخش هستند. 

 امضاي تفاهمنامه مديريت بحران وزارت كشور
 با بسيج مستضعفين

50 هزار پایگاه بسيج با مدیریت بحران  
همكاري مي كنند 

ب�ا امض�اي تفاهمنام�ه مديري�ت بح�ران وزارت كش�ور ب�ا 
بس�يج مس�تضعفين 50 ه�زار پاي�گاه عمليات�ي بس�يج در 
كنت�رل ح�وادث بحران ه�اي طبيع�ي مش�اركت مي كنن�د. 
معاون وزير و رئيس س��ازمان مديريت بحران كشور در مراسم امضاي 
تفاهمنامه مشترك مديريت بحران با سازمان بسيج مستضعفين گفت: 
بسيج با توانمندي بالاي خود، قادر اس��ت اقدامات مقابله اي را هنگام 
وقوع بلايا و بحران به شكلي كه حتي در ذهن ممكن است متصور نباشد 

به انجام برساند. 
اسماعيل نجار با تأكيد بر اينكه بسيج مس��تضعفين از توان و ظرفيت 
بالايي برخوردار اس��ت، افزود: از اين پس از ظرفيت و توان حداكثري 
بسيج به صورت سازماندهي شده در مديريت بحران و دفع بلايا استفاده 
خواهد شد.   همچنين جانشين رئيس سازمان بسيج مستضعفين گفت: 
بس��يج يك ظرفيت بي نظير از خود مردم و براي مردم است و در همه 
عرصه هاي نظام جمهوري اسلامي كه لازم بوده همچون دفاع مقدس 
يا امداد و نجات در صفوف مقدم حضور داشته است و همچنان نيز در 

حوزه مديربت بحران نيز حضور فعاليت خواهد داشت. 
سردار سرتيپ پاسدار علي فضلي اظهار داشت: در زمان حاضر بيش از 
2 هزار بسيجي و 500 گردان از آموزش هاي متناسب امداد و نجات در 
سراسر كشور برخوردار شده اند و به دليل گستردگي در همه كلانشهرها 
و روستاها و حتي در همه جغرافياي ايران حضور دارند كه حضورشان 
منشأ خير و بركات است.  وي با بيان اينكه در يك ماه گذشته در كشور 
قريب 200 آتش سوزي رخ داده است كه برخي شرايط ملي داشته است، 
گفت: اميدواريم بسيج بتواند همچون هميشه هر چه منسجم تر در دفع 
بلايا و بحران ها اقدام كند.   در ادامه س��ردار نصرت الله س��يف، معاون 
عمليات سازمان بسيج هم گفت: امضاي تفاهمنامه مشترك مديريت 

بحران با بسيج پيرو انعقاد تفاهمنامه با نيروهاي مسلح انجام شد. 
وي اظهار كرد: در زمان حاضر بس��يج داراي بي��ش از 50 هزار پايگاه 
عملياتي با نيروهاي س��ازماندهي شده در همه اقش��ار جامعه از قبيل 
ادارات، سازمان ها و محلات، شهر و روستا است كه مي تواند به موقع در 

صحنه به ويژه حوادث حاضر شود. 

صادق پارسا
  تحلیل

  خبر

زهرا چیذري
  گزارش یک

رئيس پژوهشگاه رويان بهره برداري از روش هاي شبيه سازي 
براي حفظ حيات حيوانات در مع�رض خطر انقراض را از اهداف 
اين پژوهشگاه دانست و گفت: در سال گذشته با تولد قوچي به 
نام »مارال« كه يك شبيه سازي بين گونه اي با استفاده از تخمك 
و رحم گوس�فند عادي و س�لول  گرفته ش�ده از قوچ قميشلو 
اس�ت، عماً اين كاربرد را اثبات كرديم. اكنون اين قوچ به باغ 
وحش اصفهان اهدا شده است و همكاران دانشمند ما به دنبال 
مواردي مانند شبيه س�ازي بين گونه اي »يوز ايراني« هستند. 
حميد گورابي با اش��اره ب��ه فعاليت هاي اين پژوهش��گاه در حوزه 
زيست فناوري يادآور شد: در اين بخش از س��ال هاي قبل اقدام به 
شبيه سازي و توليد حيوانات تراريخته فعال شده است، هر چند در 
ابتداي راه برخي اين مطالعات را زينتي و بدون كاربرد تلقي مي كردند 
ولي پژوهشگاه براي به كاربرد رساندن اين فناوري در راستاي نياز 
جامعه تلاش بس��ياري كرده اس��ت. در حال حاض��ر تكنيك هاي 

شبيه سازي را به روش هاي ساده تر كه نياز به تجهيزات پيچيده اي 
نداشته باشد، تبديل كرده ايم.  وي ارتقاي نتايج و بازده روش ها را از 
مزاياي تكنيك هاي جديد شبيه سازي ذكر كرد و افزود: با اين روش 
توانستيم ميزان تولدهاي سالم از طريق شبيه سازي را افزايش دهيم 
و درصدد هستيم حيوانات با ويژگي هاي ارتقا يافته را توليد كنيم.  

گورابي، نمونه اين حيوانات را بز »س��انن« ذكر كرد كه ش��يردهي 
بالايي دارد و يادآور شد: در حال حاضر با كاهش هزينه ها، گله هايي 
از بز سانن ايجاد كرديم تا بتوانيم از دانش به دست آمده براي ارائه 
خدمات به جامعه استفاده كنيم.  وي توليد حيوانات ترانس ژن را 
از ديگر دستاوردهاي اين پژوهشگاه نام برد و اظهار كرد: توليد اين 
حيوانات هزينه هاي بالايي را مي طلبد، از اين رو در اين زمينه حركت 
ما كند است ولي مطالعاتي در دستور كار داريم تا مرحله تخليص دارو 
از شير اين حيوانات را عملي كنيم.  رئيس پژوهشگاه رويان با تأكيد 
بر اينكه اين پژوهشگاه از لحاظ جذب بودجه از ظرفيت هاي خوبي 
برخوردار است، گفت: ولي آنچه به اين پژوهشگاه اختصاص داده شد، 
بسيار ناچيز بوده، به گونه اي كه در سال جاري بودجه اين پژوهشگاه 
كمتر از 5 درصد افزايش داشته است و از اين ميزان يك تا 2 درصد در 
ابتداي سال پرداخت نمي شود و در انتهاي سال نيز به دليل كسري 

بودجه دولت، مقداري از اين اعتبارات محقق نخواهد  شد. 

کبری فرشچی


